
1 

 

PROTOKÓŁ NR 0012.8.11.2015  
z posiedzenia Komisji Gospodarki Przestrzennej   

 Rady Miasta 
w dniu  16 listopada 2015r. 

 
Miejsce posiedzenia:  
Urząd Miasta Jastrzębie-Zdrój, sala 130A, czas posiedzenia: godz. 14.30- 15.40. 
 
W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji oraz zaproszeni goście zgodnie               
z załączonymi listami obecności. 
 
1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przyjęcie porządku obrad.  

3. Podatki i opłaty lokalne. 
 
• Projekt uchwały w sprawie wysokości stawek podatku od nieruchomości na 

terenie miasta Jastrzębie-Zdrój na 2016 rok,  
 

• Projekt uchwały w sprawie wysokości stawek podatku od środków 
transportowych na terenie miasta Jastrzębie-Zdrój na 2016 rok,  

 

• Projekt uchwały w sprawie uchylenia opłaty od posiadania psów,  
 

• Projekt uchwały w sprawie zarządzenia poboru podatków w drodze inkasa, 
wyznaczenia inkasentów i określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso na 
terenie miasta Jastrzębie-Zdrój, 

 

• Projekt uchwały w sprawie określenia wzorów formularzy deklaracji                          
i informacji o nieruchomościach, obiektach budowlanych i gruntach 
obowiązujących na terenie miasta Jastrzębie-Zdrój, 

 

• Projekt uchwały w sprawie wysokości dziennych stawek opłaty targowej, 
określenia sposobu jej poboru i wyznaczenia inkasenta na terenie miasta 
Jastrzębie-Zdrój w roku 2016 oraz zwolnienia z opłaty targowej niektórych 
rodzajów sprzedaży, 

4. Sprawy bieżące. 

• Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 
Jastrzębie-Zdrój,  

 

• Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-
Zdrój na 2015 rok,  
 

• Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie do zasobu gminnego 
Miasta Jastrzębie-Zdrój od osób fizycznych odrębnej własności lokalu 
mieszkalnego wraz z udziałem w użytkowaniu wieczystym, 
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• Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie służebnością drogi 
koniecznej niezabudowanej nieruchomości stanowiącej własność Gminy 
Jastrzębie-Zdrój, położonej przy ul. Krasickiego, 

• Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do przygotowania projektu uchwały 
ustalającej „Zasady i warunki sytuowania obiektów małej architektury, tablic 
reklamowych i urządzeń reklamowych oraz ogrodzeń, ich gabarytów, 
standardów jakościowych oraz rodzajów materiałów budowlanych, z jakich 
mogą być wykonane” dla Miasta Jastrzębie-Zdrój, 

 
- pismo mieszkańców w sprawie prośby o remont drogi przy ul.Sielskiej                       

w Jastrzębiu-Zdroju, 
 
- wniosek w sprawie oświetlenia ulicznego ulicy ks. Kard. Wyszyńskiego                       

w Jastrzębiu-Zdroju-sołectwo Moszczenica, 
 
- pismo Przewodniczącej Zarządu Osiedla „Zofiówka” w sprawie negatywnej 

odpowiedzi dotyczącej remontu chodników prowadzących do Ośrodka Zdrowia 
na osiedlu, 

 
5.  Przyjęcie protokołu z dnia 12 października 2015r. 

6.  Wolne głosy i wnioski. 

7.  Zakończenie posiedzenia. 
 

Ad. 1. 
Otwarcie posiedzenia. 

Otwarcia posiedzenia dokonał pan Norbert Małolepszy – Przewodniczący Komisji 
Gospodarki Przestrzennej, powitał przybyłych radnych oraz zaproszonych gości.  
 
Ad. 2. 
Przyjęcie porządku obrad. 

Porządek obrad został przyjęty głosami: za-4, przeciw–0, wstrzymujących 
się– 0.  
 

Ad.3.  
3. Podatki i opłaty lokalne. 
 
• Projekt uchwały w sprawie wysokości stawek podatku od nieruchomości na 

terenie miasta Jastrzębie-Zdrój na 2016 rok,  
Uzasadnienie projektu uchwały przedstawił Jerzy Bednarski – Naczelnik Wydziału 
Podatków i Opłat.  
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały.  
Stanowisko przyjęto głosami: za –4, przeciw –0, wstrzymujących się –0.   
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• Projekt uchwały w sprawie wysokości stawek podatku od środków 
transportowych na terenie miasta Jastrzębie-Zdrój na 2016 rok,  

Uzasadnienie projektu uchwały przedstawił Jerzy Bednarski – Naczelnik Wydziału 
Podatków i Opłat.  
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały.  
Stanowisko przyjęto głosami: za –4, przeciw –0, wstrzymujących się –0.   

 
• Projekt uchwały w sprawie uchylenia opłaty od posiadania psów,  
Uzasadnienie projektu uchwały przedstawił Jerzy Bednarski – Naczelnik Wydziału 
Podatków i Opłat.  
 
Norbert Małolepszy-Przewodniczący Komisji 
Kto był inicjatorem takiej uchwały? 
 
Jerzy Bednarski- Naczelnik Wydziału Podatków i Opłat  
Prezydent. 
 
Stefan Woźniak-radny RM 
Czy od razu trzeba było zrezygnować z całości, czy nie można stopniowo 
rezygnować np. połowę w 2016 roku i drugą połowę w 2017 roku? 
 
Jerzy Bednarski- Naczelnik Wydziału Podatków i Opłat  
Tutaj nie był problem wysokości opłaty, tylko objęcie tą opłatą i jej 
wyegzekwowanie. Słyszało się wiele głosów, że np. „ja płacę, a sąsiad nie płaci” i 
w związku z tym nawet obniżenie opłaty nie spowodowałoby zmiany tej sytuacji. 
 
Stefan Woźniak-radny RM 
Tak, bo nawet nie wiemy ile jest tych psów. 
 
Jerzy Bednarski- Naczelnik Wydziału Podatków i Opłat  
Czekaliśmy na ustawę, która wprowadzałaby obowiązek czipowania, natomiast 
nie zostało to ustalone. 
 
Dariusz Holesz-Skarbnik Miasta 
Była propozycja ustawy o ochronie zwierząt, która nakazywała obowiązek 
czipowania każdego psa, ale ona nie weszła w życie. W związku z tym, że sejm 
się zmienił, to chyba długo się to nie zmieni, bo na nowo procedura musi się 
odbyć. Natomiast, konsultacje tej uchwały trwały trzy lata od momentu 
zniesienia podatku w zamian za opłatę. 
 
Jerzy Bednarski- Naczelnik Wydziału Podatków i Opłat  
Zawsze będzie można wrócić do tego, jeżeli będzie można oprzeć to na 
przepisach, które na to pozwolą. 
 
Stefan Woźniak-radny RM 
Wiadomo, że te pieniądze szły na schronisko i teraz miasto musi znaleźć 
pieniądze i dać na schronisko. Podejrzewamy, że być może do schroniska będzie 
przybywać więcej piesków. 
  
Dariusz Holesz-Skarbnik Miasta 

Będzie przybywać, na pewno jest to nieuchronne, ale skuteczna egzekucja jest 
bardzo niska i na ten moment można powiedzieć, że koszty za niedługo będą 
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wyższe niż przychody z tego tytułu. Uzasadnieniem jest zwiększona kwota 
dochodów z tyt. podatku od nieruchomości, która rozkłada się proporcjonalnie na 
wszystkich pozostałych mieszkańców. Przypuszczamy, że 1/3 płaci i tak jest i 
będzie dopóki nie będzie systemu, który nam pozwoli na to, aby skutecznie 
egzekwować opłatę. 
 
Urszula Sobik-radna RM 
Chciałam się dowiedzieć, czy gminy ościenne dokładają do utrzymania 
schroniska? 
 
Dariusz Holesz-Skarbnik Miasta 
Schronisko mamy tylko my i Rybnik. 
 
Urszula Sobik-radna RM 
Czy wszystkie gminy, które korzystają z naszego schroniska dokładają do niego? 
Chodzi o Suszec, Pawłowice i czy te gminy przywożąc psy do schroniska, płacą za  
utrzymanie odłowionych psów na ich terenie? 
 
Marek Krakowski-Dyrektor Jastrzębskiego Zakładu Komunalnego  
Płacą u nas 860 zł za przyjęcie psa. Nie płacą bezpośrednio gminy, ponieważ nie 
współpracujemy bezpośrednio z gminami, ponieważ musi być porozumienie 
międzygminne. Natomiast, współpracujemy z firmami, które odławiają psy. Ktoś 
na terenie Pawłowic łapie te psy i ma z nami porozumienie, czy też umowę na 
wynajmowanie kojców.  
 
Urszula Sobik-radna RM 
860 zł dostaje osoba która odławia, czy schronisko? 
 
Marek Krakowski-Dyrektor Jastrzębskiego Zakładu Komunalnego  
Schronisko. 
 
Józef Kubera-radny RM 
Stoję na stanowisku, że dobrze się stało, bo jeżeli nie idzie tego podatku 
ściągnąć, to najlepiej odejść od tego, bo np. państwo już dawno miało problem z 
abonamentem i jakby obniżyli go do dziesięciu złotych i wszystkich mieszkańców 
nim obciążyli, to byłoby dobrze. O czipowaniu mówiło się często, ale jeżeli nie ma 
czegoś takiego, to jestem za odejściem od tego. 
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały.  
Stanowisko przyjęto głosami: za –3, przeciw –0, wstrzymujących się –1.   

 
• Projekt uchwały w sprawie zarządzenia poboru podatków w drodze inkasa, 

wyznaczenia inkasentów i określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso na 
terenie miasta Jastrzębie-Zdrój, 

Uzasadnienie projektu uchwały przedstawił Jerzy Bednarski – Naczelnik Wydziału 
Podatków i Opłat.  
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały.  
Stanowisko przyjęto głosami: za –4, przeciw –0, wstrzymujących się –0.   

 

• Projekt uchwały w sprawie określenia wzorów formularzy deklaracji                          
i informacji o nieruchomościach, obiektach budowlanych i gruntach 
obowiązujących na terenie miasta Jastrzębie-Zdrój, 
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Uzasadnienie projektu uchwały przedstawił Jerzy Bednarski – Naczelnik Wydziału 
Podatków i Opłat.  
 
Urszula Sobik-radna RM 
Jeżeli podatek jest mniejszy niż 100 zł, to na druku decyzji będzie jedna kwota, a 
nie rozbita na cztery, żeby inkasent musiał tłumaczyć klientowi. 
 
Jerzy Bednarski – Naczelnik Wydziału Podatków i Opłat.  
Tak. Zrobimy również akcję zaopatrzenia inkasentów w informację, którą powinni 
przekazać tym, którzy będą do nich przychodzić. 
 
Stefan Woźniak-radny RM 
Jak płacę za mieszkanie jakąś kwotę i dodatkowo płacę podatek od gruntu, czy 
nie możne to być płacone na jednym odcinku? 

 
Dariusz Holesz-Skarbnik Miasta 
Myślę, że panu chodzi o wieczyste użytkowanie i podatek od nieruchomości, ale 
są to dwa różne tytuły prawne. To jest do końca marca, a i tak będzie mniej niż 
sto złotych, czyli dwa w jednym, tylko odrębne przelewy. Tutaj są różne terminy 
płatności.   
 
Jerzy Bednarski – Naczelnik Wydziału Podatków i Opłat.  
I różne konta. 
 
Dariusz Holesz-Skarbnik Miasta 
Ludzie niestety często to mylą. 
 
Jerzy Bednarski – Naczelnik Wydziału Podatków i Opłat.  
Mówią, że zapłacili, ale okazuje się że zapłacili podatek i potem muszą jeszcze 
raz płacić. 
 
Dariusz Holesz-Skarbnik Miasta 
Kwota 6,00 zł i 6,80 zł tj.koszty upomnienia nie dotyczą wieczystego 
użytkowania. Proszę pamiętać, że wieczystego użytkowania choćby wynosiło 20 
gr, to trzeba zapłacić i tam jest termin do końca marca. Niestety, osoby które 
wykupiły mieszkanie mają cząstkę własności w gruncie i płacą wieczyste 
użytkowanie, a zapominają o tym, bo nie są przyzwyczajeni. Są to dwa różne 
tytuły płatności. 
 
Jerzy Bednarski – Naczelnik Wydziału Podatków i Opłat.  
Można na jednym przelewie zapłacić, ale trzeba wpisać za co się płaci, bo później 
są kłopoty z zakwalifikowaniem wpłaty. 
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały.  
Stanowisko przyjęto głosami: za –5, przeciw –0, wstrzymujących się –0.   

 

• Projekt uchwały w sprawie wysokości dziennych stawek opłaty targowej, 
określenia sposobu jej poboru i wyznaczenia inkasenta na terenie miasta 
Jastrzębie-Zdrój w roku 2016 oraz zwolnienia z opłaty targowej niektórych 
rodzajów sprzedaży, 

Uzasadnienie projektu uchwały przedstawił Marek Krakowski – Dyrektor 
Jastrzębskiego Zakładu Komunalnego.  
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Norbert Małolepszy-Przewodniczący Komisji 
Jak wygląda egzekwowanie opłat poza targowiskami, bo widzę takie miejsca, 
gdzie chętnie jednostki i podmioty handlują i czasami ta powierzchnia jest rzędu 
nawet 10m2, a oni tam handlują. Nie wiem, czy takie służby są codziennie, czy 
co drugi dzień? 
 
Marek Krakowski – Dyrektor Jastrzębskiego Zakładu Komunalnego  
Inkasent ma obowiązek, aby być tam codziennie. W tych miejscach o których 
pan mówi najczęściej następuje odmowa uiszczenia opłaty targowej, gdzie 
spisuje się protokół, a następnie trafia on do Wydziału Podatków i Opłat i 
należność jest ściągana w trybie egzekucyjnym. 
 
Jerzy Bednarski – Naczelnik Wydziału Podatków i Opłat.  
Po otrzymaniu materiałów prowadzimy postępowanie, w wyniku którego 
wydajemy decyzję określającą wysokość opłaty targowej dla danego 
handlującego. Decyzja trafia do osoby, która ma termin do zapłaty wynikający z 
tej decyzji, a jeżeli nie ureguluje, tak jak w przypadku niezapłaconego podatku 
trafia to do naszej egzekucji administracyjnej i jest to w trybie przymusowo 
ściągane. Czyli, albo płaci poborcy, a jak nie, to wówczas stosujemy różne 
dostępne środki typu: zajęcie wynagrodzenia, emerytury, renty itp., aby to 
wyegzekwować od osoby.  
 
Marek Krakowski – Dyrektor Jastrzębskiego Zakładu Komunalnego  
Zgodnie z ustawą targowiskiem jest każde miejsce, gdzie prowadzony jest 
handel. Jeżeli ktokolwiek na mieście się rozstawi, a nie jest płatnikiem podatku 
od nieruchomości, to w związku z przedmiotem opodatkowania podlega opłacie 
targowej. Czyli, nawet wystawiając truskawki na swoim własnym podwórku 
musze zapłacić opłatę targową. 
 
Urszula Sobik-radna RM 
Czy kwota 10 zł -Jar Południowy dotyczy takich imprez jak np.„Kiermasz 
Staroci”? 
 
Marek Krakowski – Dyrektor Jastrzębskiego Zakładu Komunalnego  
Jak ostatni „Kiermasz Staroci”. 
 
Urszula Sobik-radna RM 
Jeżeli zaczynają od piątku popołudnia, a kończą w niedzielę, to w niedzielę nie 
płacą? 
 
Marek Krakowski – Dyrektor Jastrzębskiego Zakładu Komunalnego  
Za piątek zapłacą 150 zł. 
 
Stefan Woźniak-radny RM 
Wydawane są zezwolenia na owoce miękkie?   
 
Marek Krakowski – Dyrektor Jastrzębskiego Zakładu Komunalnego  
Nie. 
 
Urszula Sobik-radna RM 
Mówiliśmy o tym, że np.jak babcia chce sprzedać ze swojej działki jabłka, lub 
truskawki, to żeby jej nie karać. 
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Marek Krakowski – Dyrektor Jastrzębskiego Zakładu Komunalnego  
Z tego względu wprowadziliśmy darmową niedzielę. 
 
 
 
Stefan Woźniak-radny RM 
Chodzi mi oto, czy np.osoba która ma plantację truskawek może stanąć 
obojętnie gdzie i handlować? 
 
Marek Krakowski – Dyrektor Jastrzębskiego Zakładu Komunalnego  
Nie może. 
 
Stefan Woźniak-radny RM 
Czyli, na żadnym chodniku, a choćby u nas w Szerokiej? 
 
Marek Krakowski – Dyrektor Jastrzębskiego Zakładu Komunalnego  
Nie. 
 
Stefan Woźniak-radny RM 
Czyli, żadnych zezwoleń na chodniku nie dostanie w Szerokiej?  
 
Marek Krakowski – Dyrektor Jastrzębskiego Zakładu Komunalnego  
Nie ma żadnych zwolnień podmiotowych. 
 
Stefan Woźniak-radny RM 
Jak daleko jest sprawa targowiska w Szerokiej? 
 
Marek Krakowski – Dyrektor Jastrzębskiego Zakładu Komunalnego  
Prawdopodobnie targowisko w Szerokiej podzieli taki sam los, jak targowisko na 
ul.Północnej. W tej chwili jest tam stawka preferencyjna 10 zł za m2 i od półtorej 
miesiąca nie było nawet jednego telefonu w tej sprawie. 
 
Norbert Małolepszy-Przewodniczący Komisji 
W niedzielę był chyba po raz drugi organizowany „Targ Różności” w Jarze 
Południowym i organizatorzy mówili, że żadna z osób, które sprzedawały swoje 
rzeczy nie płaciła opłat. Czy ustalenia, gdzie wprowadzamy tę opłatę są 
konsultowane? 
 
Marek Krakowski – Dyrektor Jastrzębskiego Zakładu Komunalnego  
Z kim mam to konsultować? Nie bardzo rozumiem, dlaczego akurat „Giełda 
Różności”, bo „Giełda Staroci” odbywa się również na targowisku A.Bożka i tam 
ludzie płacą opłatę targową, więc dlaczego jednych mielibyśmy zwalniać tylko 
dlatego, że stoją w Jarze, a drugich nie zwalniać, bo stoją na targowisku? 
 
Norbert Małolepszy-Przewodniczący Komisji 
Chcemy doprowadzić do tego, że będziemy kasować ludzi na Jarze? 
 
Marek Krakowski – Dyrektor Jastrzębskiego Zakładu Komunalnego  
Będziemy kasować ludzi na Jarze o ile ta impreza będzie się odbywać w tygodniu, 
bo w niedzielę nie. 
 
Piotr Szereda-radny RM 
Jak jest impreza robiona z Miastem to również. 
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Dariusz Holesz-Skarbnik Miasta 
Od nowego roku. 
 
Marek Krakowski – Dyrektor Jastrzębskiego Zakładu Komunalnego  
Jar Południowy mam wpisany, że jeżeli jest to impreza miejska tzn.organizowana  
Bezpośrednio przez Miasto, bądź przez jednostkę miejską. 
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały.  
Stanowisko przyjęto głosami: za –5, przeciw –0, wstrzymujących się –0.   
 
Ad.4.  
Sprawy bieżące. 
 
• Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 

Jastrzębie-Zdrój,  
Uzasadnienie projektu uchwały przedstawił Dariusz Holesz – Skarbnik Miasta.  
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały.  
Stanowisko przyjęto głosami: za –5, przeciw –0, wstrzymujących się –0.   

 

• Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-
Zdrój na 2015 rok,  
 

Uzasadnienie projektu uchwały przedstawił Dariusz Holesz – Skarbnik Miasta.  
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały.  
Stanowisko przyjęto głosami: za –5, przeciw –0, wstrzymujących się –0.   

 

• Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie do zasobu gminnego 
Miasta Jastrzębie-Zdrój od osób fizycznych odrębnej własności lokalu 
mieszkalnego wraz z udziałem w użytkowaniu wieczystym, 

Uzasadnienie projektu uchwały przedstawił Daniel Zarzycki – Naczelnik Wydziału 
Mienia.  
 
Stefan Woźniak-radny RM 
Ten lokal znajduje się na ul.Pszczyńskiej w szkole? 
 
Daniel Zarzycki – Naczelnik Wydziału Mienia 
Tak.  
 
Stefan Woźniak-radny RM 
Czy w zamian osoba otrzyma mieszkanie gdzieś indziej, czy będzie musiała sobie 
kupić? 
 
Daniel Zarzycki – Naczelnik Wydziału Mienia 
Na dzień dzisiejszy z tego, co wiem to osoba tam nie mieszka i jest to pustostan. 
Miasto to od niej kupi. 
 
Stefan Woźniak-radny RM 
Czyli Miasto ma prawo odkupić?  
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Daniel Zarzycki – Naczelnik Wydziału Mienia 
Tak. 
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały.  
Stanowisko przyjęto głosami: za –5, przeciw –0, wstrzymujących się –0.   

 

• Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie służebnością drogi 
koniecznej niezabudowanej nieruchomości stanowiącej własność Gminy 
Jastrzębie-Zdrój, położonej przy ul. Krasickiego, 

Uzasadnienie projektu uchwały przedstawił Daniel Zarzycki – Naczelnik Wydziału 
Mienia.  
 
Norbert Małolepszy-Przewodniczący Komisji 
Jest zainteresowanie mieszkańców gruntem po byłym targowisku przy 
ul.Północnej. Była jakaś inicjatywa, która się do mnie zwróciła z zapytaniem o 
możliwość usytuowania tam również kompleksu garaży. Czy mamy jakąś wiedzę 
na dzień dzisiejszy, jakie jest przeznaczenie tego terenu, koncepcje, wizje, 
plany?  
 
Barbara Mirecka-Naczelnik Wydziału Architektury  
Z tego, co wiem jest tam powyżej 2 ha czystego gruntu Miasta, bo są też w 
pobliżu różne grunty obciążone zwrotem, czy wręcz zwrócone. Mogę powiedzieć 
tylko tyle, że w Planie Miejscowym jest tam potężna rezerwa terenu pod nowy 
ślad ul.Pochwacie który ma połączyć ul.Północną z obwodnicą. Na tej wysokości i 
szerokości jest ogromny plac 50m rezerwując teren pod drogę i nie wiem, czy 
wiadukt będzie w tym miejscu, czy też droga na ogromnym nasypie. Natomiast, 
pozostała część która nie jest w Planie przeznaczona pod drogę jest celem 
usługowym, więc tam nie bardzo widziałabym kompleks garaży. Szkoda takiego 
terenu na garaże. Prawdopodobnie, jeżeli zaprojektuje się droga, to tam będzie 
teren bardziej usługowy, niż pod garaże. Najpierw trzeba ten węzeł 
komunikacyjnie rozwiązać, to jest najważniejsze i prawdopodobnie wtedy trzeba 
będzie w jakiś sposób przebudować istniejące zjazdy i wjazdy do ul.Pszczyńskiej i 
te które łączą ul.Pszczyńską z ul.Północną. Myślę, że Miasto nie powinno robić 
żadnych pochopnych ruchów co do terenu przyległego, póki się jednoznacznie nie 
zaprojektuje nowego śladu Pochwacia, a to jest tez jedna z głównych nitek, która 
powinna odciążyć ruch z centrum i wyprowadzić go bezpośrednio na obwodnicę. 
Może to brzmieć kosmicznie z punktu widzenia budżetu 2016, natomiast musimy 
myśleć perspektywą piętnastu, czy też dwudziestu lat. 
 
Norbert Małolepszy-Przewodniczący Komisji 
Ale łączymy tutaj nowego inwestora i wtedy centrum i nowy ślad. 
 
Barbara Mirecka-Naczelnik Wydziału Architektury  
Ale tego nikt nie wie. 
 
Piotr Szereda-radny RM 
Na ostatnim spotkaniu Prezydent Rakoczy wspominał, że jeżeli byłaby ta 
inwestycja, to wówczas nie byłoby kwestii inwestycji całej drogi, ale byłyby 
przyłącza pierwszego, drugiego etapu. 
 
Norbert Małolepszy-Przewodniczący Komisji 
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Wydaje mi się że na ten ślad, to nie kwestia paru milionów, ale kilkudziesięciu 
milionów.  
 
Urszula Sobik-radna RM 
Wybudowane garaże też są na trzydzieści, czy też więcej lat. 
 
 
 
Norbert Małolepszy-Przewodniczący Komisji 
Teraz nie konfrontuję już tego z budową garaży, ale mówię o kosztach 
inwestycji. 
 
Piotr Szereda-radny RM 
Potrzeba taka będzie na pewno. 
 
Barbara Mirecka-Naczelnik Wydziału Architektury  
Potrzeba będzie i trzeba się postarać o środki, a trudno teraz budować garaże i 
oddać np. w wieczyste użytkowanie dla stu, czy dwustu garażowiczy. Nikt nie 
kwestionuje, że potrzeby parkingowe są ogromne, natomiast nie możemy 
wszystkiego zabrukować. Trzeba patrzeć jak wyglądają garaże istniejące, one 
służą jako komórki. 
 
Norbert Małolepszy-Przewodniczący Komisji 
Tam już mamy teren zabrukowany i dobrze o tym wiemy.  
 
Barbara Mirecka-Naczelnik Wydziału Architektury  
Wiem, ale jeszcze raz powtórzę, że tutaj najpierw trzeba komunikacyjnie 
rozwiązać węzeł i jak węzeł będzie rozwiązany, bo to jest priorytet, to wtedy 
można mówić co zrobimy po sąsiedzku. Więc, albo będzie usługa, albo być może 
będą garaże piętrowe, czy jakiś parking piętrowy? Jest ustawa o partnerstwie 
publiczno-prywatnym, a nie wiemy jak te przepisy się potoczą w perspektywie 
lat. Czy inwestor nam coś wybuduje, to trudno mi powiedzieć.  
 
Norbert Małolepszy-Przewodniczący Komisji 
Dobrze wiemy, że mamy problemy od kilkunastu lat jeżeli chodzi o niektóre ciągi 
komunikacyjne, a tutaj jeszcze szukamy kolejnych nowych. 
 
Barbara Mirecka-Naczelnik Wydziału Architektury  
On nie jest nowy, jest zapisany w Planie Miejscowym, w Planie 
Zagospodarowania Przestrzennego  z 2007r. i jak coś zapisujemy w Planie i 
rysujemy coś na biało. 
 
Norbert Małolepszy-Przewodniczący Komisji 
To nie znaczy, że musimy to wykonać i dobrze o tym wiemy.  
 
Barbara Mirecka-Naczelnik Wydziału Architektury  
Ale wtedy blokujemy komuś wydawanie pozwolenia na budowę, blokujemy mu 
działkę. Miasto musi być poważne i odpowiedzialne. 
 
Józef Kubera-radny RM 
Z Jastrzębia ciężko jest wyjechać na obwodnicę, natomiast wjechać jest ławo, a 
tak np. z ulicy Zielonej, czy Turystycznej szybko można byłoby wjechać na 
obwodnicę i później na autostradę. 
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Barbara Mirecka-Naczelnik Wydziału Architektury  
Jakikolwiek układ na lewo jest trudny. 
 
Józef Kubera-radny RM 
Wyjazd na skrzyżowaniu w Mszanej również jest zakorkowany.  
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały.  
Stanowisko przyjęto głosami: za –5, przeciw –0, wstrzymujących się –0.   

 

• Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do przygotowania projektu uchwały 
ustalającej „Zasady i warunki sytuowania obiektów małej architektury, tablic 
reklamowych i urządzeń reklamowych oraz ogrodzeń, ich gabarytów, 
standardów jakościowych oraz rodzajów materiałów budowlanych, z jakich 
mogą być wykonane” dla Miasta Jastrzębie-Zdrój, 
 

Uzasadnienie projektu uchwały przedstawiła Barbara Mirecka – Naczelnik 
Wydziału Architektury.  
 
Norbert Małolepszy-Przewodniczący Komisji 
Dobrze wiemy, że są w mieście działki w rękach prywatnych, które są bardzo 
dobrze położone i na niektórych z nich jest mnóstwo reklam. 
 
Barbara Mirecka – Naczelnik Wydziału Architektury  
Nikt tego nie kwestionuje i nikt nie chce tych reklam przeganiać z miasta, tylko 
chodzi o to, żeby były czytelne i żeby nie wisiała jedna na drugiej.  
 
Urszula Sobik-radna RM 
Żeby nie doszło do tego, co w Warszawie, że historyczne, czy ciekawe miejsca są 
obwieszone jakimiś reklamami. 
 
Barbara Mirecka – Naczelnik Wydziału Architektury  
Są ogrodzenia, które nie mają w ogóle przęseł, tylko jest reklama na reklamie i 
to przestaje być widoczne i czytelne. 
 
Norbert Małolepszy-Przewodniczący Komisji 
Czy będą jakieś konsekwencje, opłaty? Chodzi o to, czy np.jest fajna działka i 
ktoś chce postawić nośnik multimedialny, to czy miasto będzie chciało 
egzekwować jakąś opłatę? 
 
Barbara Mirecka – Naczelnik Wydziału Architektury  
Są dwa działania, po pierwsze miasto stworzy w przyszłej uchwale zasady i da 
jakiś okres dostosowawczy. 
 
Norbert Małolepszy-Przewodniczący Komisji 
Kiedy chcemy to przyjąć?  
  
Barbara Mirecka – Naczelnik Wydziału Architektury  
Na razie prosimy państwa o upoważnienie Prezydenta, żeby mógł te działania 
podjąć. 
 
Tadeusz Markiewicz-radny RM 
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To jest przystąpienie i taki mini plan zagospodarowania przestrzennego 
dotyczący reklam. 
 
Barbara Mirecka – Naczelnik Wydziału Architektury 
Potrwa to co najmniej rok, ponieważ będzie to wyłożone do publicznego wglądu, 
będą konsultacje społeczne i zanim pojawi się uchwała, to będzie co najmniej 
rok, a będzie to uchwała o zasadach. Natomiast, jak państwo będziecie chcieli 
jako Rada przyjąć opodatkowanie reklam, to wtedy znajdzie się to w uchwale 
podatkowej. Jest to działanie fakultatywnie i to zależy od Rady, czy będzie 
chciała je opodatkowywać. Wszystkie reklamy, które będą niezgodne z 
warunkami, będą miały okres dostosowawczy, czy mają zniknąć bo się ich nie da 
dostosować, czy też mają się w jakiś sposób przekształcić. Tutaj będą 
prowadzone postępowania egzekucyjne w administracji, więc jest to słaby tryb i 
może mało skuteczny, ale trudno mi powiedzieć, jak to będzie wyglądało w 
rzeczywistości. Zrobiliśmy rekonesans i na kilometrze ul. Pszczyńskiej zrobiono 
inwentaryzację istniejących reklam i jest to zupełnie dobry wpływ. Są to 
pieniądze  rzędu kilkudziesięciu tysięcy w skali miesiąca, tylko te reklamy były 
nieuporządkowane i jakby nie wszystkie legalne. Gdyby przejechać całe miasto i 
chcieć kasować, a kasowanie jest od powierzchni, którą reklama zajmuje w 
sensie wymiarów tej reklamy i od powierzchni, którą zajmuje na gruncie i to 
mogą być zupełnie niezłe dochody do budżetu miasta.  
 
Norbert Małolepszy-Przewodniczący Komisji 
Różnie można na to patrzeć. 
 
Urszula Sobik-radna RM 
Chodzi o usankcjonowanie. 
 
Józef Kubera -radny RM 
Są również reklamy elektroniczne, które niebezpiecznie rażą w oczy. Myślę, że 
jest to dobry pomysł, bo jak się jeździ przez polskie miasta, to wszędzie na 
pewno będą chcieli coś z tym zrobić, bo jest ustawa. 
 
Barbara Mirecka – Naczelnik Wydziału Architektury 
Raczej tak.   
 
Norbert Małolepszy-Przewodniczący Komisji 
Jak będzie trzeba uporządkować, to uporządkujemy, wiemy że są takie 
miejscowości, gdzie rzeczywiście jest  to potrzebne od zaraz, bo jest śmietnisko i 
jest to w fatalnym stanie. 
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały.  
Stanowisko przyjęto głosami: za –5, przeciw –0, wstrzymujących się –0.   
 
- pismo mieszkańców w sprawie prośby o remont drogi przy ul.Sielskiej                       

w Jastrzębiu-Zdroju, 
 
Komisja zapoznała się z powyższym pismem.  
 
- wniosek w sprawie oświetlenia ulicznego ulicy ks. Kard. Wyszyńskiego                       

w Jastrzębiu-Zdroju-sołectwo Moszczenica, 
 
Komisja zapoznała się z powyższym pismem.  
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- pismo Przewodniczącej Zarządu Osiedla „Zofiówka” w sprawie negatywnej 
odpowiedzi dotyczącej remontu chodników prowadzących do Ośrodka Zdrowia 
na osiedlu, 

 
Komisja zapoznała się z powyższym pismem.  
 
 
 
Ad.5.   
Wolne głosy i wnioski. 
 
Komisja sformułowała następujące wnioski: 
 

1. Komisja Gospodarki Przestrzennej zwraca się z wnioskiem dotyczącym 
budowy chodnika przy ul. Wojciecha Korfantego w kierunku łącznika z 
ulicą Cichą. Wyżej wymieniona lokalizacja stanowi stałe niebezpieczeństwo 
przemieszczania się pieszych. Lokalizacja ta, to również niemała liczba 
mieszkańców zamieszkujących przy tej ulicy jak również działkowców.  
Ponadto droga ta stanowi często uczęszczany przez kierowców „skrót”, 
komunikujący z ulicą Pszczyńską. Zatem, członkowie Komisji Gospodarki 
Przestrzennej jednogłośnie stwierdzają o potrzebie przebudowy ww. 
miejsca i wnoszą jak na wstępie. 

 
2. Komisja Gospodarki Przestrzennej po zapoznaniu się korespondencją 

elektroniczną e-mail będącą formą apelu w imieniu mieszkańców z dnia 
22.10.2015 w sprawie remontu drogi przy ul. Sielskiej, zwraca się                             
z wnioskiem o przybliżenie tematu w formie pisemnej wg poniższego: 

- wskazania właściciela/zarządcy działek wskazanych przez nadawcę 
korespondencji e-mail, 

-   możliwości zaradzenia wnioskodawcom przy wskazaniu realnych 
możliwości Urzędu Miasta na obecną chwilę i w określonej perspektywie 
czasowej, 

-  doprecyzowania sytuacji drogowej związanej z dojazdem do posesji wg 
lokalizacji wskazanych w treści ww. korespondencji. 

 
Wnioski przyjęto jednogłośnie. 

Ad.6. 
Przyjęcie protokołu z dnia 12 października 2015r. 

 

Protokół z dnia 12 października 2015r. przyjęto głosami: za – 5, przeciw –0, 
wstrzymujących się –0. 
 
Ad.7.   
Zakończenie posiedzenia. 

Zastępca Przewodniczącego Komisji – Stefan Woźniak podziękował zebranym                        
za przybycie i zakończył posiedzenie. 

 

Przewodniczący Komisji  
Gospodarki Przestrzennej  

                                                  Norbert Małolepszy  
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Protokołowała 
Alicja Kogut 


